
 39

ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  5 DE L’AJUNTAMENT 
DE SABADELL 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 07/2012 
Caràcter: ordinari 
Data: 8 de novembre de 2012 
Horari: 19:30 h a 21:15 h 
Lloc: Centre Cívic de Gràcia 
 
 
Assistents 
 
Marta Farrés Falgueras, presidenta 
Olga Acero López, vocal del PSC 
Teresa Llamas Frías, vocal de l’Agrupació de Veïns de Gràcia 
Salvador Tamborero Oribe, vocal de l’AV d’Arraona-Merinals-Can Gambús 
Jaume Selvas Casanovas, vocal de l’AV de Can Feu 
Francisco Javier Martínez Jiménez, vocal de l’AV Serra d’en Camaró 
Rossend Valls Valls, vocal de les entitats de gent gran 
Albert Gusi Miró, vocal de les entitats culturals 
Mercè Canalias Pons, vocal de les entitats culturals 
Jordi Argemi Alberich, vocal de les entitats esportives 
Martí Sala Roca, vocal de les entitats esportives 
Elisabeth Pineda García, secretaria delegada 
 
Altres assistents: 
 
Josep Abellán Martínez, coordinador de l’Àrea d’Economia i Serveis Centrals 
Eva Vilarubí Marmol, gerent de l’Agència Tributària de Sabadell 
Montserrat Cadevall Vigues, cap de Gestió Pressupostària 
Antoni Cortés Sánchez, inspector de la Policia Municipal de Sabadell 
Joan Jordan Domènech, caporal de la Policia Municipal 
Jordi Galindo Garceran, agent de la Policia MunicipaI 
Públic assistent 
 
 
Absents 
 
Isidre Vicente Rebull, vocal de les entitats culturals 
Sergi Mestre García, vocal de les entitats culturals 
María Rodríguez Abellán, vocal de les entitats juvenils 
Pilar Altarriba Vilarasau, vocal del grup altres entitats 
Marina Duran Díaz, vocal del grup altres entitats 
Joan Cosp Girbau, vocal de les entitats de comerciants 
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Excusen la seva absència: 
 
Quim Carné Jordana, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat 
Xavier Casas Hurtado, vocal de CiU 
Lluís Perarnau Reyes, vocal d’ES 
Carles Bosch Masó, vocal del PSC 
Fernando Fernández Moyano, CAP Lepant – Merinals 
Alfonso Moreno López, representant del PP (5%) 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de les actes anteriors. 
2. Presentació de les Ordenances Fiscals i del Pressupost Municipal per al 2013. 
3. Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Educació i 

Consell de Ciutat. 
4. Projecció d’un vídeo explicatiu de la Policia Municipal. 
5. Comunicacions. 
6. Torn obert de paraules. 
 
Atès que existeix el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Reglament municipal 
dels consells, del districte de 30 d’abril de 1997, la presidenta declara oberta la sessió. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
 
1. Aprovació de les actes anteriors 
 

Atès que no hi ha cap esmena a l’acta anterior de la sessió del 5 de juliol queda 
aprovada per unanimitat. 

 
 
2. Presentació de les Ordenances Fiscals i del Pressupost Municipal per al 2013 

 
En primer lloc, la Sra. Farrés disculpa al Sr. Burgués, Regidor d’Economia per estar en 
un altre Consell de Districte i presenta al Sr. Abellan, a la Sra. Vilarubí i a la Sra. 
Cadevall.  
 
La Sra. Farrés dóna la paraula al Sr. Abellan per procedir a la presentació del 
Pressupost del 2013. 
 
A través d’un power point i dels documents de suport enviats als vocals, el Sr. Abellan 
destaca que les actuacions adreçades a les persones seran les grans protagonistes en 
aquest pressupost. Atesa l’actual crisi econòmica global i la davallada d’ingressos, des 
de l’Ajuntament de Sabadell s’aposta pels ciutadans i ciutadanes i la seva qualitat de 
vida com a eix central del pressupost.  
 
La proposta de Pressupostos Municipals de Sabadell per al 2013 inclou un pressupost 
consolidat d’ingressos de 165.983.138 euros i una previsió de despeses de 
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165.968.875 euros. El pressupost consolidat és la suma del pressupost de 
l’Ajuntament, dels seus organismes autònoms i de les seves empreses públiques. 
 
Pel que fa als serveis a les persones, hi destaquen els prop de 6 milions d’euros 
destinats a Serveis Socials, als quals cal sumar els 6,7 milions que es destinen a Gent 
Gran i Dependència. El pressupost d’Educació supera els 12 milions d’euros (un 7,78% 
del pressupost de l’Ajuntament). Cal remarcar en aquest cas que l’Ajuntament manté 
les aportacions per al manteniment de les escoles bressol municipals, malgrat la 
disminució de l’aportació per part de la Generalitat. 
 
Pel que fa a la Cultura, s’hi destinaran més de 6,9 milions d’euros (4,5% del 
pressupost). Entre les previsions, es destinaran més de 2 milions d’euros a la 
informació i formació a les biblioteques municipals i més de mig milió d’euros per 
fomentar i divulgar la cultura entre els infants i les famílies. Així mateix, destaquen els 
gairebé 4,3 milions d’euros del pressupost d’Esports. 
 
A Promoció Econòmica i Comerç es destinaran gairebé 9 milions d’euros (prop del 
5,8% del total del pressupost). Entre els objectius, reforçar l’oferta formativa i de 
capacitació professional, afavorir l’ocupació, fomentar el comerç de proximitat i reforçar 
l’activitat empresarial local. 
 
Un altre dels objectius del pressupost municipal de 2013 és consolidar la convivència 
amb un espai públic de qualitat. La proposta apunta que es destinaran uns 13 milions 
d’euros a actuacions i manteniments en l’espai públic i més de 23,5 milions (15% del 
pressupost) a la neteja de la via pública i la recollida de residus. Més de 7,5 milions 
corresponen a mobilitat, trànsit i transport. També remarcables són els 5,1 milions que 
es destinen a sostenibilitat. Una altra de les partides destacades és la de seguretat 
ciutadana, amb 13 milions d’euros. 
 
Els pressupostos de 2013 inclouen una reducció en la compra de béns i serveis d’un 
4,84% respecte l’any anterior. També es redueixen molt considerablement les 
inversions, que sumen un total de 2,7 milions d’euros i es financen gràcies a la 
contenció de la despesa corrent. 

 
Arriba el Sr. Martínez a les 19.55 hores. 

 
Per al 2013, la proposta d’ordenances fiscals i reguladores de preus públics proposa 
un increment general per a la major part de les ordenances del 3%, és a dir per sota de 
l’IPC (l’IPC del mes de setembre ha estat d’un 3,4%). Es el cas de la taxa de guals, 
grua municipal i la taxa que regula l’estacionament de vehicles a la zona blava. En el 
cas de la zona blava, a més, es redueix l’horari de cobrament de dissabtes al matí, que 
passa de 9 a 14 h a una franja de 10 a 14 h. També puja un 3% l’Impost d’Activitats 
Econòmiques (IAE), impost que només abonen les empreses que facturen més d’1 
milió d’euros anuals. 
 
Hi ha, però, impostos i taxes que no es modifiquen, entre els quals l’Impost sobre 
Vehicles de tracció mecànica. En aquest cas, es canvia el sistema de bonificacions 
introduint-ne una de nova relacionada amb el grau d’emissió a l’atmosfera i 
contaminació. Tampoc es modifica la plusvàlua. 
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En l’Impost de Béns Immobles (IBI), la normativa estatal vigent obliga els ajuntaments 
a aplicar un tipus mínim del 0,6%, un fet que representarà un increment de l’11,7% en 
els rebuts dels contribuents. Val a dir que en el cas d’aquest impost Sabadell està per 
sota de la mitjana dels municipis de la província de Barcelona. 
 
L’Impost sobre Construccions, Instal·lacions i Obres (ICIO) es modifica 
substancialment, atès, entre altres canvis, el nou sistema per determinar la base 
imposable, que es farà per mòduls. També es modifica el sistema de bonificacions. 
 
Pel que es refereix a la prestació dels serveis d’atenció domiciliaria, s’han refós en una 
nova ordenança que inclou els serveis de transport adaptat, ajudes tècniques, àpats a 
domicili, atenció domiciliària i teleassistència. Es manté el criteri social de tarifació en 
funció de la capacitat econòmica del beneficiari. 
 
D’altra banda, com a conseqüència de l’increment del cost de la vida, de la pujada de 
l’IVA establerta per l’Estat i també de l’increment del cànon de l’abocador fet per la 
Generalitat de Catalunya, que passa de 10 euros a 12,4 euros per tona, la taxa de 
residus s’incrementa en un 4,7% 

 
Marxa el Sr. Tamborero a les 20.05 hores. 
 
A continuació s’obre un torn de paraules. 
 
El Sr. Sala demana saber, en relació a l’IBI, perquè és diferent la quantitat que es 
reflexa en el pressupost de la que es paga realment.  
 
La Sra. Vilarubí explica que la variació ve donada per la suma que l’estat fa a final 
d’any, que pot modificar la quantitat que estableix l’Ajuntament de Sabadell, però que 
s’ha d’aplicar, per llei, el que diu l’Estat.  
 
El Sr. Valls demana per la domiciliació dels rebuts.  
 
El Sr. Abellan explica que es fan en 4 pagaments seguits, no es poden fer en 
trimestres naturals pel tancament del Cadastre d’Hisenda; i a banda d’això aquest es 
tanca al juny, per tant per calendari és difícil.  
 
La Sra. Acero demana pels cursos que ofereix el Vapor Llonch, que ara s’ha de pagar. 
El Sr. Abellan comenta que ara no es poden assumir els costos d’aquests cursos 
perquè no hi ha aportació de la Generalitat.  
 
El Sr. Picó, veí de la Serra d’en Camaró, demana saber si s’estan renegociant els 
costos amb els proveïdors de l’Ajuntament de Sabadell per tal de poder reduir les 
despeses i comenta que s’hauria d’intentar reduir la despesa per tal de poder abordar 
altres temes. També demana saber quin és el plantejament que es té com Ajuntament 
per poder pagar als proveïdors a 60-90 dies si no tenim recursos.  
 
El Sr. Sala comenta que està d’acord amb el que ha exposat el Sr. Picó; i comenta que 
li sorprèn molt que es compari el pressupost del 2012 amb el de l’any passat i no es 
faci amb la realitat. I fa la suggeriment de fer un balança del pressupost i liquidar-lo. El 
Sr. Sala també demana el power de pressupostos.  
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En relació a la pregunta del Sr. Picó, el Sr. Abellan comenta que la llei ens obliga a 
pagar a 40 dies, tot i que per manca de recursos no es fa. Hi ha una mancança 
històrica a l’hora de fer els pagaments dintre dels terminis, cosa que no només passa 
aquí; aquest fer pot estar provocat per canviar de proveïdors. El Sr. Abellan comenta 
que el que s’ha d’intentar és ser solvent; els pressupostos s’han fet amb l’objectiu de 
pagar a 60-90 dies, així podem exigir al proveïdor que no perjudiqui al servei.  
 
El Sr. Abellan comenta que renegociar costos és un desavantatge degut a la rigidesa 
de les Administracions.  
 
El Sr. Picó aclareix que hi demanava en el sentit de renegociar antics contractes. Dóna 
com exemple el Metro.  
 
El Sr. Abellan comenta que el Metro no serveix ja que la suspensió del contracte o la 
seva renegociació dependria de la Generalitat. A més, afegeix, que si es pot 
renegociar un servei es fa; dóna com exemple temes de Serveis Socials, agutzilleria, 
etc.  
 
La Sra. Farrés comenta que si que hi ha la voluntat política de renegociar els marges 
econòmics que pot guanyar l’empresa.  
 
El Sr. Abellan comenta que ja s’està mirant amb els proveïdors d’on es pot rebaixar, 
això s’aconsegueix gràcies al principi de competència. 
 
El Sr. Sala comenta que es pot reubicar personal per optimitzar recursos. El Sr. 
Abellan explica que això ja es fa, comenta que malauradament al juliol es va tenir que 
acomiadar personal.  
 
En relació amb el que preguntava el Sr. Picó sobre el pagament a proveïdors, la Sra. 
Cadevall explica que durant uns anys no hi havia problemes per pagar dintre dels 
terminis establerts i això suposava diferències en els preus que ofertaven els 
proveïdors. 
 
La Sra. Farrés dóna les gràcies al Sr. Abellan, la Sra. Vilarubi i la Sra. Cadevall i dóna 
pas al següent punt de l’ordre del dia.  

 
 

3. Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Educació i 
Consell de Ciutat 
 
Atès que des de la darrera sessió del Consell del Districte 5, no  s’ha convocat cap 
Consell Sectorial, aquest punt resta pendent per la propera sessió. 
 
 

4. Projecció d’un vídeo explicatiu de la Policia Municipal 
 
La Sra. Farrés presenta al representants de la Policia Municipal que, a continuació, 
mostraran un vídeo de com és el treball diari a la Policia Municipal de Sabadell. 
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El Sr. Cortés, inspector de la Policia Municipal de Sabadell, comenta que el vídeo va 
sorgir fa temps a la Festa de la Policia Municipal; el vídeo s’ha fet des de la pròpia 
policia. Recull la feina que fa la policia en el decurs d’un any, que no només és 
seguretat ciutadana; sinó que també es fa formació sobre seguretat vial, tasques 
administratives, etc.  
 
Un cop finalitzada la projecció del vídeo, s’obre un torn de paraules. 
 
La Sra. Acero comenta que seria molt interessant que, a totes les escoles de Sabadell, 
es facin les xerrades sobre seguretat vial.  
 
El Sr. Sala reconeix la tasca de la Policia Municipal, però comenta que, sovint, el tracte 
és molt sec envers al ciutadà. 
 
El Sr. Cortes comenta que s’ha de fer així per fer preservar l’autoritat de l’agent.  
 
El Sr. Picó demana saber quin és l’índex de seguretat que té Sabadell en comparació 
amb ciutats de similar població.  
 
El Sr. Cortes comenta que l’índex és entre un 10 i 15% menor que el de ciutats amb 
les mateixes característiques que Sabadell. 
 
El Sr. Martínez demana per les patrulles que van a peu. El Sr. Cortes comenta que 
depèn de la zona i l’horari de la demanada, ja que no tots els torns tenen patrulles a 
peu. Recomana que ens facin arribar la demanada i es farà el seguiment corresponent.  

 
 

5. Comunicacions 
 
Atès que no hi ha cap comunicació pendent, es passa al següent punt de l’ordre del 
dia.  

 
 

6.  Torn obert de paraules 
 
El Sr. Gusi comenta que estan mirant de poder assajar a l’antiga Escola de Música Riu 
Sec.  
 
La Sra. Canalias comenta que, per temes de salut, els Cantaires de Can Feu han 
hagut de canviar de director. La nova directora és la Sra. Eulàlia Llargués.  
 
El Sr. Sala demana si es poden podar els arbres i arbustos de l’IES Pau Vila, ja que 
invaeixen al vorera del carrer Viladomat.  
 
El Sr. Martínez demana per la Torre de la Serra d’en Camaró, comenta que l’AVAN ja 
té la nova seu preparada i volia saber que es farà dels espais que deixa aquesta 
entitat, ja que des de l’AV Serra d’en Camaró tenen mancança d’espais per poder fer 
activitats. 
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La Sra. Farrés explica, tal i com ja va fer al president de l’AV Serra d’en Camaró, que a 
l’espai que actualment ocupa l’AVAN es destinarà a Ethos; que són una entitat que 
treballa amb persones que eren drogodependents; la Sra. Farrés insisteix que un cop 
estan a l’entitat Ethos no hi ha risc que els usuaris prenguin drogues, són persones 
que ja han estat rehabilitades. A més, en relació a la pròpia entitat, la Sra. Farrés 
comenta que són molt responsables i competents, i que en el lloc on estan ara no han 
tingut problemes de convivència amb els veïns i veïnes.  
 
El Sr. Martínez i el Sr. Picó expressen la seva preocupació, ja que al barri hi ha moltes 
famílies joves amb nens petits, i que no volen que s’hi trobin amb situacions de risc.  
La Sra. Farrés comenta que això no passarà, i insisteix en la responsabilitat d’Ethos, i 
emplaça als representants de la Serra d’en Camaró a parlar aquest tema en una reunió 
amb aquest únic punt de l’ordre del dia, que es celebrarà el proper 12 de novembre.  

 
 

La presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretaria delegada, estenc aquesta acta. 
 
La secretaria delegada     Vist i plau 

La presidenta 
 
 


